
Rumunija: Potpisan protokol o saradnji za rešavanje problema otpada
u rekama

Bogdan Badea, predsednik Izvršnog odbora Hidroelektrike, najavio je implementaciju
projekta LIFE, koji ima za cilj podizanje svesti o odgovornosti za  upravljanje otpadom. Na
poziv Hidroelektrike, ministarka životne sredine Graciela Gabrilesku i ministar energetike
Anton Anton obišli su radove na HE Stežaru.
Graciela Gabrilesku, ministarka za životnu sredinu, i Bogdan Badea, predsednik Izvršnog
odbora Hidroelektrike, potpisali su 9. avgusta protokol o saradnji koji ima za cilj
identifikaciju i sprovođenje optimalnih rešenja za ubrzanje procesa usmerenih ka zaštiti
životne sredine, razvojem konkretnih projekata aktivnosti proizvodnje električne energije u
hidroelektranama, koji će omogućiti zdraviju životnu sredinu, očuvanje biodiverziteta i
održivi razvoj.
Potpisivanje ovog dokumenta predstavlja važan korak ka povećanju transparentnosti,
uspostavljanju dijaloga i saradnje između centralnih i lokalnih vlasti, nevladinih organizacija
i kompanije Hidroelektrika u domenu zaštite životne sredine, u skladu sa Nacionalnom
strategijom održivog razvoja i Strategijom energetike Rumunije.
Prema saopštenju Hidroelektrike, cilj projekta je podizanje svesti o upravljanju otpadom i
optimalnim rešenjima za očuvanje flore i faune, u skladu sa ekonomskim i socijalnim
potrebama zajednice.
Zajednički napori imaju cilj da identifikuju projekte i izvore finansiranja za rešavanje
problema vezanih za zagađenje reke Bistrice, i konzerviranje biodiverziteta na reci Jiu.
Svedoci smo situacije u Rumuniji bez presedana, ekološke katastrofe. U jezera i reke se baca
PET ambalaža a pogođena je i proizvodnja električne energije, saopštila je kompanija.
Na osnovu modela kompanija u drugim zemljama sa naprednijom tradicijom zaštite životne
sredine, Hidroelektrika razmatra nekoliko pilot projekata, koji se odnose, na primer, na
izgradnju prolaza za ribe. Takođe, usmerena je na pronalaženje rešenja za automatsko
prikupljanje otpada na jezeru Izvorul Muntelui.
Badea je dodao da je za kompaniju veoma bitno da zna kako će u budućnosti razvijati svoje
investicije da bi se uklonila neka uska grla i izbeglo stvaranje drugih.
Pre potpisivanja dokumenta, Badea je u pratnji  ministra energetike Antona posetio branu
akumulacije Izvorul Muntelui gde se odvijaju radovi na uklanjaju otpada. Takođe su posetili
HE Stežaru, koja je u procesu rekonstrukcije.
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